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P r o t o k ó ł    Nr   XLII/2021 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 30 września 2021 roku 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900, zakończono o godz. 1000 

 

Obrady prowadził Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, który otworzył obrady XLII Sesji VIII kadencji Rady Miasta Ciechanów. 

Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta, Panią Iwonę Kowalczuk- 

Zastępcę Prezydenta Miasta, Panią Adriannę Saganek - Sekretarza Miasta, Panią 

Ewę Szelugę – Skarbnika,  Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli  oraz 

mieszkańców miasta, oglądających transmisję obrad. 

   

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum radnych i prawomocność obrad.  

Stan radnych:   21  

Uczestniczyło w obradach: 19 

wg załączonej listy obecności. 

Nieobecni radni: Stanisław Jankowski i Marcin Żebrowski. 

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja o protokole z XLI Sesji RM.  

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 

międzysesyjnym (forma pisemna). 

5. Informacja o działalności ZWiK  sp. z o.o. za 2020 rok. -druk nr 1  
 

6. Projekty uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 2; 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 -druk nr 3X; 

3) w sprawie emisji obligacji komunalnych -druk nr 4; 

4) uchylająca uchwałę w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od nieruchomości, na której 

znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe oraz terminu częstotliwości i trybu uiszczania tej 

opłaty- druk nr 5; 
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5) w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne oraz obowiązku ponoszenia przez właścicieli nieruchomości, na 

której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej 

na cele rekreacyjno–wypoczynkowe opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zgodnie z art. 6j ust. 3 -  druk nr 6X; 

6) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Miejskiej Ciechanów- druk nr 7; 

7) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów- druk nr 8; 

8) w sprawie zmiany Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych dla miasta Ciechanów na 2021 r. - druk nr 9; 

9) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy z  

dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od  

obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy- druk nr 10; 

10) w  sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na 

okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy– 

druk nr 11; 

11) w  sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na 

okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy– 

druk nr 12; 

12) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na 

okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy- 

druk nr 13. 

 

7. Interpelacje. 

8. Czas dla Zarządów Osiedli. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji jaka wpłynęła do Rady 

Miasta w okresie międzysesyjnym.   

 

11. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, o zmianie tytułu uchwały na druku nr 6X i 

poprosił Panią Sekretarz o  przedstawienie informacji w tej sprawie. 

 

Pani Adrianna Saganek – Sekretarz Miasta, poinformowała że, zmiana tytułu 

uchwały jest czynnością techniczną, wynikającą z uzgodnień z nadzorem prawnym 

Wojewody mazowieckiego. Pozostałe zapisy uchwały nie uległy zmianie. 

  

Pan Radny Jerzy Racki, zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku 

obrad punktu, dotyczącego czasu dla mieszkańców i umożliwienie zabrania głosu 

Pani Karolinie Włoczewskiej na początku obrad RM. 

 

 

Pan Przewodniczący RM Krzysztof Leszczyński poinformował, że mieszkańcy 

Ciechanowa zawsze zabierali głos w punkcie „zapytania i wolne wnioski”, niemniej 

jednak,  poddał ten wniosek pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: 10 głosami za, 6 głosami przeciwnymi i 3 głosami 

wstrzymującymi się, wniosek został przyjęty i wprowadzony do porządku 

obrad. 

 

Radni przyjęli porządek obrad bez dalszych uwag. 

 

Głos zabrała mieszkanka Ciechanowa Pani Karolina WŁOCZEWSKA, która 

przedstawiła swoją sytuację rodzinną. Pani Karolina Włoczewska,  poprosiła 

Radnych o pomoc w  uzyskaniu przydziału najmu mieszkania po zmarłej babci, które 

w tej chwili zajmuje nielegalnie, a którego społeczna komisja mieszkaniowa odmówiła 

przydziału. 

Pan Przewodniczący RM Krzysztof Leszczyński poinformował, że sprawami 

mieszkaniowymi zajmuje się społeczna komisja mieszkaniowa, która mając na 

względzie innych wieloletnich oczekujących na lokal mieszkańców miasta, po 

analizie złożonych przez Panią materiałów wydała opinię negatywną. 

Pan Przewodniczący RM Krzysztof Leszczyński, zobowiązał się do 

przedstawienia sprawy Pani Karoliny Włoczewskiej, społecznej komisji 

mieszkaniowej z prośbą o ponowne jej rozpatrzenie. 

 

 

Pkt. 3. Informacja o protokole z XLI Sesji RM. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z protokołem z poprzedniej 

sesji,  który w jego ocenie odzwierciedla przebieg obrad i zapytał o uwagi? 

 

Radni przyjęli protokół bez uwag. 
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Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w 

okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący zapytał o ewentualne uwagi lub pytania do tego materiału?  

 

Radni przyjęli informację bez uwag. 

 

 

Pkt. 5. Informacja o działalności ZWiK  sp. z o.o. za 2020 rok. -druk nr 1 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że to sprawozdanie był szeroko omawiane na 

posiedzeniach komisji RM. W posiedzeniu komisji branżowej brali udział: Prezes ZWiK 

Pan Marcin Burchacki, Wiceprezes Pan Artura Giziński i  Główna Księgowa Pani 

Halina Bastkowska, którzy na bieżąco odpowiadali na wszystkie zadane pytania. 

Niemniej jednak zapytał o uwagi do informacji? 

 

Wiceprzewodniczący RM Pan Michał Jeziółkowski, odniósł się do złożonej przez 

ZWiK  informacji o działalności za 2020 rok i poruszył następujące kwestie: 

 podziękował za profesjonalne przygotowanie sprawozdania; 

 dobre wywiązywanie się spółki ze swojej statutowej działalności; 

 zamknięcie 2020 roku zyskiem oraz stabilność zatrudnienia; 

 wykonanie wszystkich zaplanowanych inwestycji; 

 usuwanie na bieżąco i sprawnie powstających awarii. 

 

 

Radni przyjęli informację bez uwag. 

 

 

Pkt 6. Projekty uchwał: 

 

1/ w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ciechanów  

- druk nr 2 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 399/XLII/2021. 

 

2/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 -druk nr 3 

Pana Krzysztof Kosiński – Prezydent Miasta, poinformował, że zmiana uchwały 

budżetowej jest bardzo istotną, mającą wpływ na wysokość deficytu. Wskazał, że 

zmiany te zmierzają do zamknięcie roku 2021 bez deficytu.  
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Głos zabrał Pan Radny Andrzej Czyżewski, który zwrócił uwagę na fakt, że z 

przedstawionych dokumentów wynika,  że widnieje deficyt budżetowy w wysokości 

ponad 11 mln zł.    

Pan Krzysztof Kosiński – Prezydent Miasta, odnosząc się do omawianej kwestii 

ponownie poinformował, że działania zmierzają do zamknięcia roku 2021 bez 

deficytu budżetowego 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 400/XLII/2021. 

 

3/  w sprawie emisji obligacji komunalnych - druk nr 4 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 401/XLII/2021. 

 

 

4/ uchylająca uchwałę w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od nieruchomości, na której 

znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe oraz terminu częstotliwości i trybu uiszczania tej 

opłaty- druk nr 5 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 402/XLII/2021. 

 

5/ w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne oraz obowiązku ponoszenia przez właścicieli nieruchomości, na której 

znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno–wypoczynkowe opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

zgodnie z art. 6j ust. 3 - druk nr 6X 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 403/XLII/2021. 

 

6/ w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 7 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 404/XLII/2021. 
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7/ w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów - druk nr 8 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 405/XLII/2021. 

 

8/ w sprawie zmiany Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla miasta Ciechanów na 2021 r - druk nr 9 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 406/XLII/2021. 

 

9/ w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy z  

dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od  obowiązku 

przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy – druk nr 10 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 407/XLII/2021. 

 

10/ w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na okres 

powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie 

od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy – druk nr 11 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 408/XLII/2021. 

 

11/ w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na okres 

powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie 

od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy 

- druk nr 12 

 

 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 409/XLI/2021. 

 

 

 

12/ w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na okres 

powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie 

od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy- druk nr 13 
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Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 410/XLII/2021. 

 

 

Wiceprzewodniczący RM Pan Zdzisław Dąbrowski, odniósł się do sprawozdania 

międzysesyjnego, wskazując na punk dotyczący budowy sygnalizacji świetlnej na 

skrzyżowaniu ulic Mleczarskiej i Mazowieckiej. Inwestycja jest realizowana całkowicie 

ze środków pozyskanych przez miasto z firmy Sofidel Poland Sp. z o.o.,  za co 

należą się podziękowania. Stwierdził, że należy zaapelować do innych 

przedsiębiorstw z Ciechanowa aby poszły  śladami firmy „Sofidel”. 

 

 

 

Pkt.7. Interpelacje. 

 

 

 Pan Radny Jerzy Racki złożył interpelacje w sprawach: 

 umieszczenia na liście zadań inwestycyjnych ZWiK „Opracowania 

dokumentacji dla budowy kanalizacji deszczowej ulic: Dywizjonu 305, 

Dziedzica i Baranowskiego”; 

 udzielenia informacji na temat aktualnego stanu zaawansowania prac nad 

inwestycją pn. „Zagospodarowanie terenu Kanały”; 

 przygotowania projektu uchwały w sprawie wysokości opłat m.in. za usunięcie 

hulajnóg oraz za przechowywanie ich na parkingu strzeżonym; 

 podjęcia prac nad przygotowaniem projektu uchwały, która umożliwi 

wprowadzenie na terenie Ciechanowa rozwiązań, służących wsparciu 

właścicieli budynków wybudowanych przed 1945 rokiem, którzy 

zainteresowani są przeprowadzeniem remontu elewacji lub remontu elewacji 

wraz z remontem dachu. 

 

Pan Radny Wiesław Brzozowski  złożył interpelacje w sprawie przywrócenia ruchu 

dwukierunkowego na ulicy Paryskiej. 

 

Pkt.8. Czas dla Zarządów Osiedli. 

 

Pan Tomasz Podsiadlik – przewodniczący Zarządu Osiedla nr 7 

„Przemysłowe”, zgłosił potrzebę publikowania, na stronie internetowej UM 

materiałów na posiedzenia komisji RM z większym wyprzedzeniem. 

  

Pkt.9. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pani Radna Magdalena Greli-Grodecka, złożyła wniosek o ustawienie „Ławeczki 

Jadwigi Paprockiej” na ulicy Warszawskiej, blisko ulicy Nadfosnej, czyli miejsca 

ostatniego zamieszkania tej lokalnej działaczki społecznej.   
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Głos zabrała Pani Ewa Jagiełło - mieszkanka Ciechanowa  

 

„Dzień dobry państwu. Jak zwykle, jako mieszkanka Ciechanowa, nie dałam się 

zniechęcić i cały czas aktywnie i społecznie pracuję i wskazuję nawet w Urzędzie 

Miasta, co jest źle, co jest dobrze, co jest potrzebne, co zbędne. Kto udaje, że 

pracuje, a kto uczciwie pracuje. Otóż proszę państwa, chciałam zapytać: czy Straż 

Miejska to jest gwardia Urzędu Miasta? Czy monitoring przeniesiony z Komendy 

Powiatowej Policji, to jest według uznania strażników miejskich? To są moje pytania, 

proszę protokółować wszystko dokładnie. Żadne tytuły tylko protokoły, jak dziesięć lat 

temu były. Bo potem będziemy mieli pretensje, że was nie uprzedziłam. Chciałam 

zapytać, czy jest ktoś, kto analizuje pracę Straży miejskiej? Bo niestety są 

informacje, są materiały dowodowe, jak pseudo pracuje Straż miejska i coraz gorzej. 

Jeśli ja na przykład próbuję zapytać coś komendanta Straż miejskiej, dlaczego 

ominiają i nie widzą łamania porządku prawnego, to on mi mówi że zebrania robią 

prezydenci razem z prezesami spółdzielni mieszkaniowej i oni im zakazują w ogóle 

no prawidłowej pracy  na Warszawskiej 62, na przykład i cały czas wmawiają jeden 

na drugiego. I ja tak przez kilka lat, trzy lata nie mogę się z nikim  dogadać. Nawet 

taka sytuacja była, że teraz to będzie za chwilę wniosek w związku z tym. Powiedział 

mi komendant Straży miejskiej Mariusz, że tablica strefa zamieszkania przed 

basenem okrągłym, to nie dotyczy Pani Ewo Pani bloku. Strefa zamieszkania, 

dopiero według tej tablicy, to się zaczyna od ulicy Nadfosnej. Ale przecież oczywiście 

ja jestem dość profesjonalną osobą,  społecznikiem i ja się nie dam ogłupić. 

Potrafiłam przy nim zadzwonić do Policji w Legionowie i się zapytałam  i przy nim, 

jemu powiedziałam a jego powiedziałam a on powiedział, że jego Policja nie 

interesuje. To ja się jego zapytałam  na czym on pracuje? Na jakim przepisie 

prawnym? Bo ja wiem że jest ustawa o Straży miejskiej, ale to nie znaczy, że są 

rozporządzenia, zarządzenia prezydenta, żeby po prostu poszerzyć, pogłębić, żeby 

był porządek prawny w Ciechanowie, zgodnie z paragrafami z prawem. No cały czas 

są dewiacje, cały czas, nawet Straż miejska od dwóch lat, a ja wiem dlaczego i 

prezydenci też wiedzą dlaczego bo ich poinformowałam, nawet się Straż miejska 

kłóci z Policją. Nawet Policja im nie pasuję, że nic nie umie Policja. Tylko oni 

wszystko umieją. To jest po prostu rewelacja, a COVID-19 wszystkim pomaga jak 

zwykle, tylko nam przeszkadza, zwykłym ludziom. Bo jak jest COVID-19, to po prostu 

nie widać, nie słychać i można się zalogować, bez żadnej informacji od nas. I 

chciałam w związku z tym powiedzieć, wiele jest materiałów dowodowych. Należy, 

wnioskuje, zlikwidować Straż miejską w Ciechanowie. A monitoring przekazać z 

powrotem do Komendy Powiatowej Policji, bo rozszerzanie jest co i raz kamer, tylko 

że nie widać, ostatnio na Warszawskiej jest trzy kamery i nic nie widzą. Na basenie 

okrągłym dwie nic nie widzą, no to ja mam kamerować? Bo nawet jeśli ja przekazuję 

fotografie, czy filmiki, Policja sobie daje radę a Straż miejska nie daje rady. Oni chcą 

żebym ja   świadkowała. Jeśli ja zgłaszam, jestem stroną w sprawie, to ich 

obowiązek jest powiadomić mnie, jak temat załatwili. Bo jeśli jeden samochód przez 

jedenaści miesięcy non stop robi wykroczenia, oni nie robią nic. On nie ma takiej 

opcji, żeby przez jedenaści  miesięcy od ubiegłego roku cokolwiek Straż miejska 
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zrobiła mając materiał dowodowy na wykroczenia, żeby ten sam samochód, 

niezależnie jaki kierowca na nim jeździ, żeby to samo robili. I twierdzą cały czas, że a 

to wydział inżynierii im zakazuje porządku prawnego interweniowania na 

Warszawskiej 62, na jezdni pod moim blokiem, która jest to tylko działka prywatna, to 

też nie jest jezdnia, bo legalnie jezdnia jest tam gdzie jest fontanna, basen okrągły Dr 

346. A wcześniej był beton zegar. I teraz jest taka sytuacja: czy państwo wy radni 

jesteście naszymi przedstawicielami, czy wy łaskę robicie żeby z nami się 

kontaktujecie, wydzielacie mam czas, pięć minut albo dziesięć, bo Pani Ewo ja nie 

mama czasu. To za co są diety? Należy definicje przeczytać dla za co są diety? Bo 

rozmowa z nami pięć godzin raz na pół roku, to jest praca z nami i za to macie 

płacone diety, nie za to że przyjdziecie podpis złożycie. Czy towarzystwo wzajemnej 

adoracji na tak zwanych komisjach, a potem jest przechwałka o ja to jestem lepsza, 

bo moja komisja to siedem minut trwała. No takie są historie, no przecież ja nie 

muszę podsłuchiwać, żebym ja coś widziała, słyszała, bo mowa ciała też mówi. Bo 

na przykład zatrudniona w Straży miejskiej tak zwana psycholog, ona nie zna mowy 

ciała, nawet jak widzi monitoring, bo ma podgląd na ścianie, i tłamsi i nakazuje 

tłamsić, jeśli jest dyżurną. A już jak jest dyżurnym  były Policjant zatrudniony w Straży 

miejskiej, to już w ogóle, to już w ogóle ja nie wiem, co tu potrzeba Komendy głównej 

do kontroli tej Straży miejskiej, czy nie wiem jak to nazwać. A mnie bardzo 

profesjonalnie uważają, że mnie stłamszą. Otóż nie, nie da się mnie stłamsić. Mam 

za dużą wiedze prawną, żeby mnie stłamsić. Ktokolwiek i cokolwiek. Także proszę 

państwa, ja napisałam już wniosek do prezydenta w ubiegłym roku, ponieważ jak 

były kamery zainstalowane na okrągłym basenie Warszawska 62, fontanna, oni nic 

nie widzieli, a co tam się nie działo. Ze mną w rozmowie komendant, ja się go pytam, 

dlaczego użytku prawnego nie robicie? Pani Ewo jak ja mam użytek robić to ja 

zlikwiduje kamery. No wie pan co? Jak ja kiedyś was broniłam to teraz ja słyszę,  że 

Pan sam zaczyna Straż miejską likwidować siebie, swoją frakcję likwidujecie, to po 

co Wam kamery? Żeby co, kto i co i po co widział nas mieszkańców, z kim 

rozmawiamy, jak jesteśmy ubrani? Bo to tak wygląda inwigilacja, jeśli się nie robi się 

porządku prawnego z  powodu kamer. Jeśli się idzie i mówi się do operatora, tego 

łap, tego łap a tego to nie, no to chwileczkę. Składałam wniosek o osobo-kamerki,  

instalowanie non stop jak jest w innych miastach. Taka sama jest ustawa o Straży 

miejskiej we Wrocławiu, Bydgoszczy i wszędzie. To według uznania osobo-kamerki. 

Jeden strażnik przychodzi i podrzuca komuś śmieci, a ja mówię dlaczego pan nie 

kontroluje, bo wydział odpadów ma problemy z PUKiem? Nie można się spotkać 

wzajemnie z nami mieszkańcami, opracować jakiś temat. Oczywiście była komisja 

komunalna, ale nie było nikogo z przedstawicieli PUKu. A dlaczego? Bo ratusz nie 

chciał jakiegoś porządku zrobić, czy PUK się bał? 

Nie wiem o co chodziło. I w momencie, kiedy ja zapytałam dlaczego,  to padł sygnał 

ograniczyć mówienie. Od kiedy to radni będą ograniczać nam  mieszkańcom 

mówienie? Zgłaszanie bałaganu, nieporządku, sabotażu z ratusza, czy ze spółek 

ratuszowych. Od kiedy? Odwrotnie, radni powinni nas błagać, żebyśmy z nimi 

rozmawiali i im mówili, co zrobili dobrze, co źle, co poprawić, co naprawić, co 

zlikwidować, co dorobić, bo to tak wszystko powinno być, a tak to jest róbta co 

chceta. Jeśli się komuś zwraca uwagę, to samemu trzeba być w porządku. Po 

prostu, a patriotyzm to polega na tym żeby na swoim terenie blisko robić porządek i 
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domagać się tego porządku, a nie atakować ludzi, którzy wskazują, gdzie należy 

zrobić porządek i jak widzą to jak to trzeba zrobić. To my mieszkańcy przeszkadzamy 

tak zwanym radnym? My jesteśmy bezradni a wy radni. Zastanowiliście się 

kiedykolwiek nad tym? Nie, a teraz dwa lata c-19 panuje, no to super życie. 

Zalogować się, nie wiadomo gdzie, bez obowiązku jeszcze gdzie kto i czy w 

macierzystej jednostce, za te same pół godziny dostał pieniądze. I za te same pół 

godziny jeszcze za prace w niby ratuszu zalogowanie się, nie dostaje się tysiąc 

pięćset, tysiąc dwieście za zalogowanie się w intrenecie. Powinniście to wszystko 

wiedzieć.     

 

- W tym momencie - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów poprosił 

mówczynię o podsumowanie wypowiedzi.- 

                        .                

Panie przewodniczący, dziękuje bardzo, dziękuje bo mam w tej chwili, miałam 

nadzieję, że mam możliwość zgłoszenia, bo to jest moje zgłoszenie w formie pytań i 

wniosków, żebyście po prostu porządek w Ciechanowie robili. Wszyscy robią łaskę w 

ogóle wszyscy łaskę. A najgorzej to Straż miejska cały czas na Prezydenta wali. 

Prezydent im karze nic nie robić, Prezydent każe im nic nie widzieć, jeszcze włączają 

Prezesa z „Zamku”. Ja mówię, no jak tak was atakuje i naciska żebyście nic nie robili, 

to chyba macie jakiś protokół, jakaś notatka z takich nacisków, a tak to co, co to za 

prywatne rozmowy? Bo ja jestem przyzwyczajona, że zawsze w ratuszu były 

protokoły, notatki. I jeszcze jak my mieszkańcy zwykli bezradni byliśmy w tym w 

udziale, bo my tak jak jest w KPA, mamy możliwość sprawdzenia czy ten protokół 

jest normalnie napisany czy fałszywie. Tak to wygląda, czyli co, ktoś kto ma mgr 

administracji nie wie co to dokument, nie wie co to protokół? To z jakiego powodu te 

dyplomy magistrów administracji na przykład są? To jest po prostu straszne, ale  wy 

nie chcecie nic wiedzieć co się dzieje. Bardziej się interesuje w Warszawie co 

wyprawiają, a Ciechanowie to nic. To jest po prostu straszne.                     

 

- Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

podziękował  za zabranie głosu i poprosił o złożenie przedstawianego wniosku 

na piśmie. Wówczas będzie on przedmiotem obrad komisji SWiP.- 

 

Jeszcze chwileczkę, chwileczkę. Dobrze. Tak. Oczywiście, ja już kiedyś jeden 

złożyłam w ubiegłym roku we wrześniu. To jeszcze raz złoże. 

  

-Przewodniczący poinformował zainteresowanych, że przedłuża jeszcze o 

jedną minutę czas wystąpienia.- 

 

Tak proszę pana, tak panie przewodniczący, bo w ogóle chciałbym jeszcze Państwu 

powiedzieć, że odnośnie tych uchwał, które w grudniu ubiegłego roku, Straż miejska 

nie wiedziała z połowy grudnia, 20 marca, że ktoś kto zakłóca ze swoim psem to 

strażnik mówi dyżurny w sobotę 20 marca, że do sądu cywilnego powinien iść. No to 

jak to strażniki miejskie nie wiedzą w marcu przyszłego roku, jaki mają obowiązek z 

regulaminu z grudnia ubiegłego roku? Przecież uchwała, to jest przepis prawny 

lokalny. I tak jest w kółko cały czas. I w tej chwili tak samo potrafi mówić takie bzdety, 
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że znak B2, B36 to w centymetrach mierzą. Ja sprowadzam Policjantów z ruch 

drogowego nie tylko z Ciechanowa i się pytam, a oni mówią, pani Ewo, no co pani, 

kto pani tak mówi? Ja mówię, no strażniki miejskie tak mówią.  No to proszę pani, no 

niech pani pisze do Komendy Wojewódzkiej Policji do Radomia, jak to tak się dzieje. 

I teraz w tej chwili nawet mam materiał dowodowy, smsy do mnie piszą, że 

wykroczenie jest dla strażników miejskich nie wykroczeniem. I łaskę straszną robią, 

na każdy temat. Ile razy państwu mówiłam, że życzę wam sukcesu tak, ja  dość dużo 

widzę i słyszę i nie tylko ja. Dlaczego Wy nas nie szanujecie? A czysty przykład na 

ostatniej komisji komunalnej, może panią wyprowadzić komendant Straży miejskiej, 

to tak to wygląda? To przedstawicielem Straży miejskiej jest komendant, po to żeby 

mieszkańca wyprowadzał z Sali? Jak mieszkaniec do rzeczy i na temat mówi, bo 

komisje to co stowarzyszenie wzajemnej adoracji jest? Przylecieć, pięć minut, 

siedem minut,  podpiski zrobić i dopiero całe szczęście że przewodniczący był. Bo 

chyba by mi nie uwierzył co tam się działo. Bo ja, jak ja kiedyś czytałam protokoły, to 

były protokoły, ja nie musiałam bez przerwy chodzić na komisje czy na sesje, bo ja z 

każdego protokołu się dowiedziałam wszystko. A teraz od siedmiu lat nic. Ale tak są 

wykołczowane biuro rady miasta, że oni nie mają obowiązku protokółować, tylko 

tytuły do gazet, artykułów pisać. A pani zastępca prezydenta powinna się wstydzić, 

bo pani się ciągle śmieje i kpi z ludzi. Pani potrafi jak do pani prawie nos przyciąć 

mieszkańcowi z którym się pani umówiła, bo taką miała pani doświadczenie ze mną 

co ja widziałam. Życzę sukcesów. Dziękuje, do widzenia”. 

 

     Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

ponownie poprosił o złożenie przedstawianego wniosku w formie pisemnej 

 

 

Głos zabrał Pan Janusz Witczak - mieszkaniec Ciechanowa  

 

W swoim wystąpieniu Pan Janusz Witczak, poruszył następujące kwestie: 

 potrzebę opieki nad grobami o znaczeniu historycznym - zmarłych 

zasłużonych dla Ciechanowa. Przykład grób śp. płk. Bolesława Kuźmińskiego- 

Lesiowskiego, gdzie zarząd cmentarza ustawił tabliczkę „grób do likwidacji”; 

 pogarszający się stan nawierzchni brukowej na ul. Sienkiewicza, po 

dokonanym w ostatnich latach remoncie; 

 określone w wymogach przetargowych na hamaki, wykonanie ich ze stali 

kwasoodpornej, pokrytej warstwą cynku i pomalowaną farbą proszkową. 

Faktycznie hamaki zostały wykonane ze stali „czarnej”. 

 

 

Pkt.10. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła 

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Pan Przewodniczący RM poinformował, iż wszelka korespondencja, która wpłynęła  

do Rady Miasta, została przekazana do Radnych drogą elektroniczną. 
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Pkt.11. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów zamknął 

obrady XLII Sesji Rady Miasta Ciechanów. 

 

 

 

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

    /-/Krzysztof Leszczyński 

 

Protokołował: 

Stefan Bonisławski 
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Sprawozdanie międzysesyjne 26.08. – 29.09.2021 r. 

 

 

Nowe ścieżki dla pieszych i rowerzystów przy zbiornikach wodnych  na 

Krubinie 

Zakończono IV etap modernizacji terenu rekreacyjnego kąpieliska Krubin. 

Powiększono obszar ciągów komunikacyjnych dla spacerowiczów i rowerzystów. 

Zamontowano kolejne ławki i kosze na odpady. To zwycięski projekt ogólnomiejski, 

który mieszkańcy wybrali w Ciechanowskim Budżecie Obywatelskim. Inwestycję 

wykonano za głównym zbiornikiem wodnym, w kierunku zachodnim, pomiędzy 

oczkami wodnymi.  Nowe utwardzone ścieżki o długości 365 metrów stworzyły 

wygodny układ komunikacyjny. Wykonano je z naturalnych kruszyw. Spacerujący 

mogą odpocząć na nowych ławkach.  

 

Nowe miejsca parkingowe i poszerzenie drogi na osiedlu „Aleksandrówka”  

Zadanie zostało wybrane przez mieszkańców osiedla w ramach tegorocznego 

głosowania w Ciechanowskim Budżecie Obywatelskim. Trwają prace budowlane przy 

ul. Sikorskiego. Istniejąca droga zostanie poszerzona, następnie wyrównana masą 

asfaltową. Między budynkami przy ul. Sikorskiego 2 i 4, wzdłuż zachodniej krawędzi 

jezdni, powstanie zatoka parkingowa dla 7 aut.  Prace obejmą też regulacje studni 

kanalizacyjnych, zagospodarowanie wód opadowych i otoczenia. Zmianie ulegnie 

organizacja ruchu. Dojazd do budynków przy ul. Witosa 19, 19a, 19b będzie 

wyznaczony od ul. Sikorskiego. Prace mają zakończyć się  

w październiku 2021 r. 

 

Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ul. Mleczarskiej i Mazowieckiej 

Trwa budowa sygnalizacji, której zadaniem jest zwiększenie bezpieczeństwa na 

skrzyżowaniu ul. Mleczarskiej i Mazowieckiej. Wyłoniony po przeprowadzeniu 

postępowania przetargowego wykonawca przystąpił do realizacji prac. Montaż 

świateł pozwoli też na poprawę płynności i rozładowanie ruchu od strony  

ul. Mazowieckiej. Sygnalizacja będzie dynamicznie dostosowywać się do natężenia 

ruchu samochodów. Umożliwi polepszenie płynności ruchu aut od strony  

ul. Mazowieckiej, ale przyczyni się też do znacznej poprawy bezpieczeństwa osób 

pieszych. Mieszcząca się przy ul. Mleczarskiej w Ciechanowie firma Sofidel Poland 
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Sp. z o. o. przekazała w marcu Gminie Miejskiej Ciechanów darowiznę  

w wysokości 300 tys. zł., która w całości pokryje koszty realizacji inwestycji. Prace 

mają zakończyć się w tym roku. 

 

Nowe szatnie na krytej pływalni 

Na krytej pływalni MOSiR przy ul. 17 Stycznia rozpoczęły się prace remontowe. 

Szatnie zostaną zmodernizowane. Miasto pozyskało na ten cel 200 tys. zł z budżetu 

samorządu Mazowsza. W przebieralniach aktualnie remontowane są podłogi  

i ściany. Zużyte szafki zamykane na kluczyki zdemontowano. Następnie w szatniach 

damskich, męskich, przebieralniach rodzinnych i szatniach ratowników 

zamontowanych zostanie 160 elektronicznie zamykanych podwójnych szafek  

z ławeczkami. Ich instalacja będzie wymagała wykonania okablowania, montażu 

magistrali komunikacyjnej, podłączenia i konfiguracji elektroniki. Prace zakończą się 

w ostatnich dniach listopada. 

Aby zachować możliwość korzystania z pływalni przez członków klubów, uczniów  

i osoby pływające rekreacyjnie, remont jest prowadzony etapowo. Szatnie, w których 

aktualnie prowadzone są prace zostały oddzielone od strefy, z której korzystają 

użytkownicy basenu. Do dyspozycji mieszkańców są zarówno szatnia męska, jak  

i damska. W tej chwili dostępne są też przebieralnie rodzinne. 

 

Kolejny etap rozbudowy cmentarza 

Cmentarz komunalny przy ul. Gostkowskiej zostanie powiększony o obszar ponad 

5,5 tys. m2. Na terenie objętym przez miasto trzecim etapem prac budowlanych 

powstaną miejsca pochówku dla ponad 1700 osób.  Nowa część cmentarza zostanie 

utworzona na jego tyłach, od strony południowo-wschodniej. Działki ewidencyjne 

przeznaczone pod lokalizację inwestycji stanowią nieużytki.  Prace rozpoczęły się od 

wywozu ziemi i wyrównywania terenu. Zostanie on tak przygotowany, by zachować 

spadki, umożliwiające właściwe spływanie wód opadowych. Następnie wybudowane 

będą nowe alejki z kostki betonowej umożliwiającej bezpieczną i wygodną 

komunikację pieszym, dojazd pojazdów o masie do 3,5 tony  oraz wykonywanie 

mechanicznego odśnieżania w okresie zimowym. Powstanie nowe betonowe 

ogrodzenie. Na nowym terenie udostępnione będą też 2 ujęcia wody. 

 

Odnowienie zabytkowego budynku przy Fabrycznej coraz bliżej 

Miasto przeprowadzi kompleksową renowację zabytkowego budynku przy  
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ul. Fabrycznej 2. Po remoncie nieużytkowanego obecnie obiektu nadane mu będą 

nowe funkcje. Znajdzie się tam bar mleczny i przestrzeń dla organizacji 

pozarządowych. Uzyskano już wszystkie wymagane zgody i pozwolenia. 9 września 

ratusz wszczął postępowanie przetargowe mające na celu wyłonienie wykonawcy 

inwestycji. Budynek zostanie wyremontowany zgodnie z wytycznymi konserwatora 

zabytków. 

 

Ciechanów odchodzi od wykorzystania węgla w produkcji ciepła dla domów  

i mieszkań 

Miejska spółka PEC modernizuje system ciepłowniczy. Inwestycja realizowana  

w Ciechanowie polega na budowie  instalacji, w której wytwarzane będą ciepło  

i energia elektryczna z paliwa OZE i gazu. Na realizację zadania miejska spółka PEC 

pozyskała dofinansowanie w formie dotacji z NFOŚiGW w wysokości 16 mln zł.  

Prace budowlane przebiegają planowo, zgodnie z przyjętym harmonogramem.  

W pierwszych dniach września na wcześniej przygotowanej płycie fundamentowej 

posadowiono kontener z agregatem kogeneracyjnym o mocy 0,999 MW. Na 

ukończeniu jest wykonanie prac w obrębie ław i stóp fundamentowych 

elektrociepłowni biomasowej. 

Zadania modernizacyjne powinny zakończyć się do  końca 2023 r., dzięki czemu 

źródła ciepła w mieście będą zmodernizowane na  nowoczesne technologicznie. 

Ponadto PEC uzyska status efektywnej sieci  ciepłowniczej i ograniczone zostaną 

koszty zakupu uprawnień do emisji dwutlenku węgla. 

 

Inwentaryzacja źródeł ciepła w budynkach i lokalach 

Miasto rozpoczęło kolejne działania mające na celu poprawę jakości powietrza  

w Ciechanowie. Od 13 września do 29 października w Ciechanowie trwa 

kompleksowa inwentaryzacja źródeł ciepła. Dotyczy wszystkich źródeł znajdujących 

się w budynkach mieszkalnych, lokalach usługowych i przemysłowych. Mieszkańcy 

i właściciele lokali będą proszeni o przekazanie informacji do celów statystycznych. 

Inwentaryzacja ma charakter niekomercyjny i jest prowadzona w związku z realizacją 

przez miasto zadania dofinansowanego z budżetu Województwa Mazowieckiego  

w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Ochrony Powietrza i Mikroklimatu 

MIWOPiM Mazowsze 2021 pn. „Inwentaryzacja indywidualnych źródeł ciepła  

w Gminie Miejskiej Ciechanów”.  Zadanie realizuje wyłoniona w drodze przetargu 

firma NDE Niezależni Doradcy Energetyczni Sp. z o o. 
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Wydział Inżynierii Miejskiej i Utrzymania Infrastruktury Drogowej 

 Remont mostu na ul. Zamkowej  

Dobiega końca remont mostu na Łydyni. Barierki oczyszczono i pomalowano, 

naprawiono nawierzchnię chodników, wykonano wymianę i regulację pionową 

studzienek i kraty deszczowej. Na moście wykonana została nowa nawierzchnia  

z mieszkanek mineralno-bitumicznych. Zadanie rozszerzono o naprawę nawierzchni 

gzymsów, która jest na ukończeniu. 

 Remonty cząstkowe nawierzchni 

W ostatnim miesiącu wykonano remonty cząstkowe nawierzchni dróg emulsją  

i grysami: l. Podleśna, droga do Mieszki Atle, odc. ul. Ranieckiej (od ul. Szwanke  

do ul. Rzeczkowskiej),  droga za Szkołą Podstawową nr 4, ul. Wiśniowa,  

ul. Dywizjonów 305, ul. Słońskiego, ul. Partyzantów, ul. Ułańska, ul. Okrzei (dr. 

wewn.). We wrześniu wykonane zostały też remonty cząstkowe nawierzchni 

bitumicznych: ul. Wodnej, ul. Waryńskiego, ul. Śmiecińskiej, ul. Smorawińskiego,  

ul. Pęchcińskiej (most), ul. Skłodowskiej, ul. Szwanke, ul. Tysiąclecia, ul. Strażackiej, 

ul.  Kargoszyńskiej (odc. jednokierunkowy), ul. Letniej, ul. Wyzwolenia, ul. Monte 

Cassino, skrzyżowania ulic Bony-Parkowa-Zielona, ul. Wyspiańskiego,   

ul. Komunalnej, ul. Kamińskiego, ul. Mleczarskiej i ul. Borodzicza. 

Wykonano też remonty dróg nieutwardzonych. W minionym miesiącu realizowane 

było profilowanie równiarką wraz z uwałowaniem: ul. Szmaragdowej, ul. Złotej,  

ul. Błękitnej, ul. Pięknej, ul. Św. Mateusza, ul. Św. Floriana, odcinka  

ul. Św. Antoniego, ul. Św. Rodziny, odcinka ul. Św. Franciszka, ul. Rzeczkowskiej 

(droga wew. od ul. Św. Anny), ul. Długiej, ul. Żytniej, łącznika od ul. Dobrej do  

ul. Podleśnej, ul. Podleśnej, ul. Łąkowej, odcinka ul. Kolonijnej, ul. Nizinnej,  

ul. Szczęsnego, ul. Kolonia Niechodzka, ul. Zielone Wzgórze, ul. Towarowej (odcinki 

gruntowe), ul. Rybnej,  ul. Wiejskiej, ul. Pęchcińskiej, drogi wew.  

od ul. Niechodzkiej (do podmiotów gospodarczych) oraz ul. Polnej.  

Zlecono remont nawierzchni bitumicznej ul. Powstańców Wielopolskich na odcinku  

od drugiego wjazdu do szpitala do pierwszego skrzyżowania po prawej stronie  

(ok. 140 m). Zakres prac obejmuje: wymianę krawężników, sfrezowanie istniejącej 

nawierzchni, regulację pionową studzienek, wyrównanie i ułożenie warstwy ścieralnej 

4 cm. Aktualnie rozpoczęły się prace brukarskie, trwa wymiana krawężników.    

 Wiaty przystankowe 

Naprawiono 2 wiaty przystankowe (na ul. Gostkowska, ul. Batalionów Chłopskich).  
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W miejsce powybijanych przez wandali szyb zamontowano nowe. 

W pierwszej połowie października hartowane szyby zostaną wstawione w wiatach  

na ul. 17 Stycznia, al. Unii Europejskiej. 

Trwa procedura wyłonienia wykonawcy na zakup wiat przystankowych na osiedlu 

Kwiatowe oraz ul. 17 Stycznia. Oferty można składać do dnia 1 października 2021r. 

 Oświetlenie uliczne 

Kolejne ulice na osiedlu „Kargoszyn” zyskały oświetlenie, które poprawia 

bezpieczeństwo pieszych i kierowców oraz podnosi komfort mieszkańców. Na  

ul. Bartołda zamontowano 5 ledowych lamp, na ul. Dygasińskiego 10. 

Podpisano aneks do umowy dotyczącej konserwacji sieci oświetlenia ulicznego na 

terenie miasta. Zgodnie z nim Spółka Energa Oświetlenie w ramach płaconego przez 

Gminę Miejską Ciechanów ryczałtu przywróci do stanu pierwotnego punkty 

oświetleniowe zniszczone w wyniku kolizji drogowych na drogowej pętli miejskiej  

(20 szt.). 

 Bezpłatne worki na liście 

Mogą je otrzymać właściciele i zarządcy posesji, które zanieczyszczane są liśćmi 

pochodzącymi z drzew rosnących na terenach gminnych. Worki wydawane są 

właścicielom posesji bezpłatnie, a po zapełnieniu odbierane są przez PUK Sp. z o.o. 

Koszty operacji pokrywa Gmina Miejska. 

 Kontrole posesji pod katem sanitarno-porządkowym  

W trakcie ich przeprowadzania sprawdzane są rachunki oraz umowy za wywóz 

nieczystości ciekłych, szczepienia psów oraz ogólny stan sanitarno-porządkowy 

nieruchomości. 

 Trwa remont cokołu pomnika  

Remontowany jest cokół pomnika Jana Pawła II, na którym odpadały płytki. Prace 

przy podstawie pomnika zostaną zakończone w I połowie października. 

 Wyłączono fontanny 

Wodotryski na terenie miasta (plac Jana Pawła II, ul. Warszawska, skwer przy PKP) 

zostały wyłączone po sezonie letnim. Fontanna napowietrzająca zbiornik wodny przy 

ul. Zielonej będzie funkcjonować do końca października. 

 

Kolejne nasadzenia zieleni w mieście 

 „Drzewa dla Ciechanowa” 

We wrześniu na miejskich działkach zasadzono blisko 200 drzew. Klony, lipy, i wiśnie 

piłkowane wzbogacą ekosystem, dadzą tlen i upiększą miasto. Projekt „Drzewa dla 
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Ciechanowa – II etap” został wybrany przez mieszkańców w tegorocznym 

głosowaniu w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. Drzewa 

zasadzono przy pętli miejskiej na wysokości osiedla „Kargoszyn” na wysokości pętli 

miejskiej, wzdłuż Alei Zwycięstwa i ul. Senator J. Fetlińskiej, przy ul. Witosa i przy 

placu zabaw na ul. Księcia Konrada II.  

Na ul. Armii Krajowej utworzono aleję z 31  klonów. 

 Zieleń przy ekranach akustycznych  

Przy ul. Armii Krajowej, ul. Senator J. Fetlińskiej i alei Niepodległości ekrany 

akustyczne obsadzono pnączami. 600 sadzonek ozdobi ekrany na długości 771 m. 

Zadanie to ma nie tylko wymiar estetyczny, ale także ekologiczny. 

 Zieleń zamiast betonu na rondzie Witosa 

Poprzednia nawierzchnia z kostki betonowej została zdemontowana, ziemia 

uzupełniona  

i przygotowana pod nasadzenia. Posadzono wieloletnie rośliny zielne – byliny 

ozdobne: liliowiec, hosty i rozchodnik. Zmiana aranżacji oprócz zwiększenia walorów 

estetycznych ronda pozytywnie wpłynie na środowisko. W poprzednich latach 

roślinami zostały obsadzone wszystkie ronda znajdujące się w mieście. 

 Nasadzenia róż „Marathon”  

Przy błoniach zamkowych, wzdłuż parkingu przy ul. Parkowej usunięto darń, a teren 

uzupełniono urodzajną ziemią. Na powierzchni 455 m2 posadzono blisko 1800 roślin, 

które  

w okresie kwitnienia ozdobią teren. Zadanie pod nazwą „Rozwój zieleni miejskiej  

w Ciechanowie” realizowane jest w ramach dotacji pozyskanej z „Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Ochrony Powietrza i Mikroklimatu” utworzonego przez 

Samorząd Województwa Mazowieckiego. 

Nasadzenia z róż oraz hortensji wykonano także przy ul. Armii Krajowej  

 Wymiana roślin ozdobnych w donicach  

Po okresie letnim wymieniono nasadzenia jednoroczne w donicach na  

ul. Warszawskiej i przy pętli miejskiej. 

 

Miasto wspiera aktywizację seniorów 

Ciechanowskie Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku przy wsparciu miasta 

rozpoczęło cykl zajęć dedykowanych osobom dojrzałym, które chcą zachować dobrą 

formę fizyczną i psychiczną, kontynuować naukę i utrzymywać kontakty  

z rówieśnikami. Seniorzy mogą uczęszczać na aerobik, pilates, marsze nordic 
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walking na miejskim stadionie i zajęcia aerobowe na krytej pływalni. Organizowane 

są też lekcje dwóch języków: rosyjskiego i angielskiego (na różnych poziomach 

zaawansowania), działalność Sceny Trzeciego Wieku oraz Koła tanecznego w COEK 

Studio. W planach jest też organizacja muzykoterapii (chór dla seniorów) oraz 

jednodniowej wycieczki krajoznawczej dla członków Uniwersytetu. Zajęcia będą 

odbywały się do czerwca 2022 r. Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku 

otrzymało wsparcie miasta na realizację zadania w ramach współpracy ratusza  

z organizacjami pozarządowymi, które realizują zadania publiczne na rzecz 

ciechanowian. Projekt ma na celu aktywizację seniorów oraz promocję zdrowia 

wśród mieszkańców miasta. 

 

 

Ciechanowska Rada Seniorów z nową siedzibą 

Po przerwie spowodowanej pandemią Ciechanowska Rada Seniorów powróciła  

do pracy.  

Od września jej dyżury i posiedzenia odbywają się w Kamienicy przy ul. 

Warszawskiej 18.  

W odrestaurowanym przez miasto budynku stworzone zostały pomieszczenia 

dedykowane klubom seniorów. 

 

Miasto edukuje najmłodszych o segregacji odpadów 

Na placach zabaw przy ul. Parkowej i Harcerskiej zamontowano edukacyjne zestawy 

pojemników na odpady, które łączą funkcję praktyczną polegającą na selektywnej 

zbiórce  

z edukacyjną na temat prawidłowej segregacji odpadów. Nowoczesne i atrakcyjne 

wizualnie dla dzieci zestawy składają się z koszy do segregacji czterech frakcji 

odpadów: metali i tworzyw sztucznych, szkła, papieru i typu bio. Nad nimi 

umieszczono elementy do zabawy dla dzieci. Celem inwestycji jest edukacja  

w zakresie gospodarki odpadami, w tym właściwej segregacji śmieci. 

 

„Sprzątanie świata”  

Tegoroczna ogólnopolska akcja „Sprzątanie świata” odbyła się w dniach 17-19 

września.  

Jak co roku przyłączyły się do niej szkoły i przedszkola z terenu Ciechanowa. W tym 

roku także indywidualni mieszkańcy mogli liczyć na zachętę do przyłączenia się do 
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wspólnego sprzątania – miasto wydało ponad 500 bezpłatnych worków oraz 

jednorazowe rękawiczki do higienicznego zbierania odpadów. Zebrane w trakcie akcji 

odpady zostały odebrane przez pracowników Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych 

Sp. z o.o. w Ciechanowie. 

 

Szkolenia o przedsiębiorczości dla młodzieży 

Uczniowie ciechanowskich szkół będą mogli wziąć udział w warsztatach 

szkoleniowych z przedsiębiorczości. Poprowadzi je certyfikowany trener. Uczestnicy 

dowiedzą się czym jest przedsiębiorczość, jak zbudować biznes czy zaplanować 

swoją przyszłość i niezależność finansową.  Lekcje są przeznaczone dla uczniów 

uczęszczających do klas szóstych i wyższych. Zajęcia będą prowadzone w szkołach 

lub w ośrodku edukacyjnym przy ul. Warszawskiej 68. Projekt jest realizowany w 

ramach corocznie ogłaszanego przez miasto otwartego konkursu ofert na realizację 

zadań własnych gminy przez organizacje pozarządowe. Program współpracy miasta 

z NGO na 2021 r. zakłada m.in. realizację przedsięwzięć na rzecz mieszkańców z 

zakresu rozwoju gospodarczego w tym rozwoju przedsiębiorczości. Zadanie będzie 

realizowało Stowarzyszenie Pozytywnie Historyczni. 

 

Nowa dyrektor SP nr 5 

Po przeprowadzeniu postępowania konkursowego wyłoniono kandydata na dyrektor 

Szkoły Podstawowej nr 5 w Ciechanowie. Od 1 września 2021 r. stanowisko to objęła 

Dorota Stryjewska. Nowa dyrektor będzie pełniła funkcję przez 5 lat. Jej kandydatura 

została zaakceptowana przez komisję konkursową 30 sierpnia. W postępowaniu 

wpłynęła jedna oferta. Wyniki konkursu zyskały zatwierdzone przez prezydenta 

miasta. Przeprowadzenie konkursu wynikało z rezygnacji ze stanowiska 

dotychczasowej dyrektor. 

 

„Ciechanów nie marnuje” 

Bank Żywności w Ciechanowie oraz Oddział Powiatowy PCK przy wsparciu miasta 

zorganizowały charytatywną akcję w ramach obchodów Międzynarodowego Dnia 

Świadomości o Stratach i Marnowaniu Żywności ustanowionego przez ONZ.   

W stołówce PCK przy ul. Rzeczkowskiej z warzyw, które Bank Żywności ratuje przed 

zmarnowaniem odbierając je z ciechanowskich marketów przedstawiciele PCK  

i wolontariusze przygotowali zupę dla podopiecznych PCK z terenu Ciechanowa. 

Projekt uzyskał wsparcie finansowe Urzędu Miasta Ciechanów w ramach corocznego 
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konkursu dla organizacji pozarządowych i pożytku publicznego, organizowanego 

przez ratusz. Wśród priorytetowych zadań objętych konkursem znajdują się m.in. 

przedsięwzięcia realizowane na rzecz mieszkańców z zakresu ekologii czy ochrony 

zdrowia. 

 

Obchody wrześniowych rocznic patriotycznych  

Obchody 82. rocznicy wybuchu II wojny światowej odbyły się tradycyjnie przy 

Kwaterze Wojska Polskiego i Ofiar Terroru na ciechanowskim cmentarzu 

komunalnym. Organizatorami uroczystości byli Związek Kombatantów RP i Byłych 

Więźniów Politycznych, Prezydent Miasta Ciechanów, ZHP Hufiec Ciechanów oraz  

I Liceum Ogólnokształcące PUL im. 11 Pułku Ułanów Legionowych w Ciechanowie. 

Oprawę muzyczną uroczystości zapewniła Miejska Orkiestra Dęta OSP  

w Ciechanowie. 

W ramach obchodów rocznicy wybuchu II wojny światowej w gablotach na  

ul. Warszawskiej można oglądać wystawę plenerową, poruszającą temat udziału  

11 Pułku Ułanów Legionowych w kampanii wrześniowej. Wystawę przygotowało 

Stowarzyszenie Miłośników Barwy i Tradycji 11 Pułku Ułanów Legionowych. 

17 września, w 82. rocznicę agresji wojsk sowieckich na Polskę w mieście odbyła się 

uroczystość upamiętnienia poległych i pomordowanych na Wschodzie. Obchody 

zorganizował przez Związek Sybiraków, Światowy Związek Żołnierzy Armii Krajowej 

oraz Związek Więźniów Politycznych Okresu Stalinowskiego. Organizację 

uroczystości wspiera miasto. 

 

Dni Otwarte Funduszy Europejskich 

DOFE to największe święto Funduszy Europejskich w Polsce. Jest to część szerszej 

kampanii, którą prowadzi Komisja Europejska. Jej nazwa to #EUinmyregion. Do akcji 

organizowany  

z okazji DOFE dołączył ciechanowski Park Nauki Torus. 19 września dzieci mogły 

wziąć udział w warsztatach pt. „Gdzie jest kosmos?" – części popularnego wśród 

najmłodszych cyklu edukacyjnego „Wiem z doświadczenia”, który Park Nauki Torus 

organizuje w wybrane weekendy. Podczas DOFE odwiedzający park nauki mogli 

zwiedzić wystawę stałą zakupując bilet normalny w cenie ulgowego. 

 

Wieczory organowe w Farze 

W kościele farnym parafii Św. Józefa w Ciechanowie trwają V Ciechanowskie 
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Wieczory Organowe. Jesienne koncerty organowe w kościele farnym są 

organizowane w tym roku już po raz piąty. Dwa z nich odbyły się we wrześniu. 

Ostatniego z trzech kameralnych koncertów zorganizowanych przy wsparciu 

finansowym Urzędu Miasta Ciechanów będzie można wysłuchać w niedzielę  

3 października. 

 

Dzień bez samochodu 

W tym roku miasto po raz kolejny przyłączyło się do organizowanego corocznie 

Tygodnia Zrównoważonego Transportu (16-22 września). W ramach przypadającego 

na zakończenie akcji „Dnia bez Samochodu” korzystanie z przejazdów wszystkimi 

autobusami ZKM było bezpłatne. 22 września osoby wypożyczające rowery  

w systemie Ciechanowskiego Roweru Miejskiego mogły oszczędzić – za darmo 

można było korzystać z rowerów przez każdą pierwszą godzinę wypożyczenia.  

 

Drugie urodziny Parku Nauki Torus  

Urodziny wybudowanego w 2019 r. przy wieży ciśnień parku nauki świętowano w tym 

rok w ostatni weekend września. Z okazji uroczystości odbył się II Ciechanowski 

Piknik Naukowy, który obfitował w wykłady oraz pokazy dla dzieci i młodzieży. Na 

zielonym terenie przy wieży ciśnień można było odwiedzać stoiska naukowe, 

wysłuchać wykładów i wziąć udział w pokazie eksperymentów dla dzieci. Do imprezy 

przyłączyli się też sportowcy. Piknik zorganizowano we współpracy ze 

Stowarzyszeniem Pozytywnie Historyczni. 

 

Piknik sportowo-rekreacyjny w Parku Miejskim Jeziorko 

26 września odbyły się zawody rolkowe, wyścigi biegowe oraz gra terenowa, którym 

towarzyszyły animacje i konkurs plastyczny. Rekreacyjno-sportową imprezę „Sport 4 

Kids” zorganizowały Mazovia ProActiv, Black Wolves Ciechanów, Urząd Miasta 

Ciechanów  

i Miejskie Przedszkole nr 10 im. J. Korczaka. Organizację pikniku wsparły też 

funkcjonujące w mieście prywatne firmy. 

 

„Bezpieczna rodzina” - bezpłatne zajęcia edukacyjno-sportowe  

We wrześniu realizowany był cykl bezpłatnych zajęć dla dzieci od 4 lat oraz ich 

opiekunów. Szkolenia przygotowane przez klub LKS Matsogi Ciechanów 

zorganizowano w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. „Bezpieczna 
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rodzina” to program edukacyjny oparty na systemie nauczania Takewon-do, który 

poza rozwojem fizycznym umożliwiał zwiększenie integracji dzieci z rodzicami, 

zacieśnienie ich więzi, budowanie wzajemnego zaufania oraz poznanie potrzeb 

dziecka przez rodziców. W warsztatach uczestniczyły pary: dziecko i rodzic lub 

pełnoletni opiekun. W zajęciach wzięło udział 90 rodzin. 

 

Sprawni Razem na miejskim stadionie 

W ostatni weekend września na miejskim stadionie przy Szkole Podstawowej nr 7 

odbyły się Mistrzostwa Polski w Piłce Nożnej sportowców z niepełnosprawnością 

intelektualną. Zawodnicy z niepełnosprawnością intelektualną i Zespołem Downa 

rywalizowali w zmaganiach w piłce nożnej. Na stadionie przy Szkole Podstawowej nr 

7 zagrały 4 drużyny piłkarskie z całego kraju zrzeszone w Związku Stowarzyszeń 

Sportowych Sprawni Razem. 

Imprezę zorganizował Związek Stowarzyszeń Sportowych Sprawni Razem.  

 

Lekkoatleci otworzyli sezon jesienny 

Na miejskim stadionie w Ciechanowie odbył się Ogólnopolski Mityng 

Lekkoatletyczny. Zawody obejmowały konkurencje sprinterskie, biegi średnie i długie 

oraz liczne konkurencje techniczne. Ciechanów reprezentowali zawodnicy Mazovii 

ProActiv. Sympatycy lekkiej atletyki spotkali się 29 sierpnia na miejskim stadionie 

przy ul. 3 Maja. Mityng otworzył sezon jesienny 2021 r. 

 

Mistrzostwa Mazowsza w Lekkiej Atletyce  

18 września w Ciechanowie odbyły się Mistrzostwa Mazowsza w Lekkiej Atletyce  

U-16.  

Na miejskim stadionie w konkurencjach biegowych i technicznych rywalizowała 

młodzież.  

W zawodach wzięły dziewczęta i chłopcy urodzeni w latach 2006/2007. W programie 

mistrzostw znalazły się m.in. sprinty, biegi średnie i długie. skok w dal i wzwyż, 

pchnięcie kulą, rzut oszczepem i dyskiem. Mistrzostwa zorganizował Szkolny 

Związek Sportowy „Ziemia Ciechanowska” przy wsparciu Urzędu Miasta Ciechanów. 

 

Charytatywny turniej szachowy dla TPD 

25 września zorganizowano turniej szachistów, z którego dochód będzie przekazany 

na wyposażenie remontowanej przez miasto świetlicy Towarzystwa Przyjaciół Dzieci. 
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Otwarte rozgrywki odbyły się w Klubie Szachowym Mrówka. Sportową rywalizację 

szachistów zorganizowano w celu wsparcia Ogniska Pracy Pozaszkolnej TPD. 

Podczas turnieju zebrano ponad 6 tys. zł. Dochód będzie przekazany na 

wyposażenie świetlicy, z której korzysta ponad 40 dzieci powyżej 3 roku życia z 

terenu miasta, przyległych gmin i powiatu.  

Świetlica, na co dzień użytkowana przez podopiecznych TPD, przechodzi aktualnie 

remont. Celem realizowanej przez miasto inwestycji jest stworzenie przyjaznych i 

bezpiecznych warunków, sprzyjających twórczej zabawie i edukacji dzieci 

niepełnosprawnych, przewlekle chorych, a także dzieci z rodzin dysfunkcyjnych i 

niewydolnych wychowawczo.  

Pomysł odnowienia świetlicy poparło w tegorocznym głosowaniu w ramach 

Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego niemal 1000 mieszkańców. To 

największa liczba głosów, jaka w tym roku została oddana na zadanie ogólnomiejskie 

z zakresu CBO. 

 

Dawki przypominające szczepionek przeciw COVID-19 

Od 24 września w Samorządowym Punkcie Szczepień Powszechnych przy ul. 

Kraszewskiego można przyjąć dodatkową, przypominającą dawkę szczepionki 

przeciw COVID-19. Nie ma konieczności wcześniejszej rejestracji. Zgodnie z decyzją 

rządu dawkę przypominającą mogą przyjąć osoby, które ukończyły 50 lat, są w pełni 

zaszczepione, a od pełnego zaszczepienia minęło 6 miesięcy. W Samorządowym 

Punkcie Szczepień Powszechnych w Ciechanowie nie ma konieczności okazywania 

wydruków e-skierowania. 

 

Ratusz wspiera mieszkańców w realizacji obowiązku spisu powszechnego 

W budynku Urzędu Miasta przy ul. Wodnej 1 zorganizowano działalność Punktu 

Spisowego. Pracownicy urzędu pomagali mieszkańcom spełnić obowiązek spisowy. 

Punkt działał także w Noc Spisową. W ostatnim dniu spisu (30 września) wydłużone 

zostaną godziny pracy punktu, który będzie działał do godz. 20.00. 

 

Ciechanowska inwestycja nagrodzona 

Budowa Parku Nauki Torus wraz z rewitalizacją wieży ciśnień zostały nagrodzone  

w jubileuszowej edycji organizowanego corocznie przez Portal Samorządowy 

konkursu Top Inwestycje Komunalne. Wśród 10 laureatów konkursu znalazł się 

Ciechanów. Samorząd został nagrodzony za budowę Parku Nauki Torus wraz z 
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rewitalizacją wieży ciśnień - zabytku techniki i jednego z najbardziej 

charakterystycznych obiektów w mieście. Statuetki wręczono 21 września w trakcie 

XIII Europejskiego Kongresu Gospodarczego w Katowicach. 

 

„Krzywa Hala” wśród najlepszych renowacji zabytków 

Inwestycja zrealizowana przez miasto zdobyła drugą nagrodę w konkursie 

„Renowacja Roku Zabytków Mazowsza” organizowanym przez Samorząd 

Województwa Mazowieckiego. Jury doceniło przeprowadzenie remontu 

konserwatorskiego „Krzywej Hali” w dużej skali  

z zachowaniem pierwotnej funkcji mieszkalnej i użyteczności publicznej, otoczenie 

troską obiektu należącego do tzw. kłopotliwego dziedzictwa i zadbanie o jego 

otoczenie ważne społecznie, a także staranny oraz zgodny ze sztuką 

konserwatorską remont. 

 

/-/Krzysztof Kosiński 

Prezydent Miasta Ciechanów 

 

 




























